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Emlékeztető  

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 

 

Helyszín: a Magyar Tűzoltó Szövetség székhelye (1081 Budapest, Dologház u. 1-3.), a 

Fővárosi Katasztrófavédelmi Igazgatóság épületének I. emeleti Tímár terem 

Időpont: 2022. december 08., 10.00 óra 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, (Elnök): köszöntötte elnökségi, bizottsági tagokat. 

Ismertette az ülés programjait, Megállapította a határozatképességet (5 fő).  

Külön köszöntötte a Miniszterelnökségtől Huber András urat, aki Nyitrai Zsolt 

miniszterelnöki megbízott úr képviseletében meghívott vendégként érkezett az ülésre. 

A napirendi pontok előtt megköszönte Schillinger Norbert ny. tű. alezredes, mint irodavezető 

eddigi munkáját, amelyhez elismerést is átadott és hozzátette, hogy a jövőben is a lehetőségek 

figyelembevételével, eseti jelleggel és a munkák függvényében számít a munkájára.  

Javaslatot tett az emlékeztető készítésre Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető személyére. 

A jegyzőkönyv késztőjének személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag elfogadta. 

 

1/2022 12.08.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a jegyzőkönyv vezetőjének személyét (5 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) 

elfogadta 

 

Elnök: ismertette a Kelemen Zsolt MTSZ alalelnök javaslatára kiegészített napirendi 

pontokat, amelyek előzetesen megküldésre kerültek a küldöttek részére. 

 

Napirendi pont javaslatok:  

1. Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló feladatokról 

(szóbeli);  

Előterjesztő: elnök 

2. A MTSZ 2023. évi munka- és költségtervének megtárgyalása, illetve elfogadása, 

(írásbeli); 

   Előterjesztő: elnök, gazdasági vezető,  

3. Egyebek 

- informatikai levelező rendszer módosításai, 

- adatszolgáltatás, 

- CTIF témakör 

Egyéb módosító javaslat nem érkezett. 

2/2022 (12.08.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a napirendi pontokat (5 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadta. 

http://www.tuzoltoszovetseg.hu/
mailto:office@tuzoltoszovetseg.hu
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1. napirendi pont: Tájékoztató az előző elnökégi ülést követő időszakról és az előttünk álló 

feladatokról. 

 

Elnök: tájékoztatta az elnökséget az eddigi tevékenységről, elsősorban a Balatonföldváron 

tartott ülés utáni munkákról, kiemelten az alábbiakról:  

- Mintegy 100 millió forintnyi természetbeni segély gyűjtése és átadása a Kárpátaljai 

lakosság, illetve az ukrajnai menekültek részére (itt ki kellett emelni a Szabolcs-Szatmár-

Bereg Megyei Tűzoltószövetség és Ajak Város Önkéntes Tűzoltó Egyesület tevékenységét.  

- Rendszeres a közreműködés az Európai Unió országaiból Ukrajnának szánt adomány – 

tűzoltó gépjárművek és szakfelszerelés – hazánkon keresztül történő szállításának 

megszervezésével és a határon történő átléptetésével; Jelezte, hogy Kárpátalja Dercen 

település esperese, az ottani tűzoltóság parancsnoka is járt a szövetségnél és bővebb 

tájékoztatást adott az ottani helyzetről, kiemelve a tűzoltóság komoly problémáit, legyen az 

a technika vagy személyi jellegű – háború okozta – hiányosságokat.; 

- a rendkívül száraz, aszályos, de esetenként viharos időjárás miatti folyamatos részvétel a 

vegetációs tüzek oltásában, továbbá a műszaki mentést igénylő események 

felszámolásában és a lakosságvédelmi feladatok megoldásában; 

- munkaterv szerinti sikeres megvalósítása a szakmai, társadalmi, sport, kulturális országos, 

területi, helyi és nemzetközi szintű rendezvényeinknek (pl. Celje, Balatonföldvár, EU 

pályázatok, kismotorfecskendő verseny, hagyományőrzés, képzések, tűzmegelőzés ld: 

PhMorris); kiemelte, hogy Miniszterelnökség egyszeri többlettámogatása nélkül a MTSZ 

működéséhez szükséges keret nem állt volna rendelkezésre,  

- külön figyelmet és energiát, támogatást fordítottunk a határon túli magyarlakta területek 

önkéntes tűzoltóságaival történő együttműködésre, fejlődésük elősegítésére; 

- a szomszédos és V4 országok partnerszervezeteivel továbbra is hatékony és kölcsönösen 

előnyös együttműködést tudtunk fenntartani, amely hasonlóképpen igaz a magyarországi 

állami és civil szervezetek vonatkozásában is;  

- méltóképpen megemlékeztünk gróf Széchenyi Ödön halálának 100. évfordulójáról 

isztambuli sírjánál koszorúzással, itthon kiadvánnyal és emlékest megtartásával a 

Budapesti Yunus Emre Török Kulturális Központ igazgatója hatékony közreműködésével; 

- BGA támogatásból Nemzeti Tűzoltó Emlékhelyet állítottunk hősi halottainknak, a Fiumei 

úti Sírkertben, ezzel a Covid miatt átütemezett jubileumi (150 éves) tervünket váltottuk 

valóra; 

- a hazai és nemzetközi (EU) pályázataink összességében sikeresek voltak, így 2022-ben is 

közel 1,5 mrd forint kiegészítő forráshoz jutottak tagszervezeteink a 600 millió forint 

állami támogatáson kívül; 

- informatikai téren is szolgálató váltást kellett végrehajtani a korábbi működtető szervezet 

kérésére, miután többletfeladatai miatt már nem tudta ellátni ezen feladatokat;  

- az év során többször kértük és kezdeményeztük a megnövekedett kiadásaink miatt (rezsi, 

üzemanyag, revízió-műszaki vizsgáztatás miatti) költségeink enyhítését, amely minden 

erőfeszítésünk ellenére csupán csekély eredményt hozott, kivéve a Miniszterelnökség 52 

millió forintos egyszeri kiegészítő támogatását; külön szól a pályázati tevékenységről és 

annak eredményességéről a helyzetéről Kelemen alelnök úr; 

- jelezte, hogy a fenntartás kérdése a legnagyobb probléma az önkéntes tűzoltóságok 

tekintetében, hiszen a megnövekedett technikai felszereltség miatt ezen működési 

költségekre kapott állami támogatás a fenntartásra nem elegendő, kitérve arra, hogy az 

alapvetően eszközben kapott támogatás a későbbiekben készpénzben történő váltásra 

jobban segíteni a napi szintű működést. Ez a mai napra már jelentős problémát okoz, hogy 

az önkéntesek számos településen már nem, csak a saját településükön képesek ellátni az 

önként vállalt feladatuk teljesítését. 
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- a súlyadó kérdésében tavasszal már kezdeményezés történt a NAV és a PM, valamint a 

BM felé is, azonban jelenleg is csak a létesítményi főfoglakozású tűzoltóságoknak van erre 

engedmény, ott, akik nem tulajdonosok, csak üzembentartók, már nem mentesülnek az 

adózási kötelezettség alól.  

 

Kelemen alelnök úr: javaslata, hogy az alanyi adómentességű szervezetek esetében az 

egymás közti üzembentartásra átadott gépjárművekre is terjedjen ki a mentesség. 

 

Elnök: megemlítette, hogy az elmúlt 10 év munkájáról el fog készíttetni egy összefoglalót, 

amely várhatóan jövő tavaszra elkészül. 

Jelezte, hogy a honlapon valamennyi eseményről, fontos és a közösség számára lényeges 

témáról tájékoztatást adtunk. 

 

Nagy S. ÖTOSZ alelnök: az önkormányzati tűzoltóságok, mint egyéb szervezetek közé 

sorolt társadalmi szervezetek sem kaphatják meg a mentességet a súlyadó vonatkozásában, 

ennek alapján jövőre valószínűleg nekik is adót kell fizetni. 

 

Kelemen alelnök: azt látja a pályázatok terén, hogy a köztestületiség megléte valószínűleg 

javítana a helyzeten, hiszen a közbeszerzés jelentősen megnöveli a költségeket. Továbbá azt is 

eredményezi a közbeszerzés, hogy jóval később jutnak akár pénzhez, akár eszközhöz az 

egyesületek. A köztestületté válás hatékonyabbá tenné az állami támogatás felhasználását. Ezt 

tapasztalja az eu-s pályázatok terén, hogy nincs lehetőség olyan apparátust fenntartani, amely 

hatékonyan tudná végezni a projektet működtetését.   

 

Kérdés, hozzászólás nem volt az elnökség részéről, akik a tájékoztatót tudomásul vették. 

 

2. napirendi pont: A MTSZ 2023. évi munka- és költségtervének megtárgyalása, illetve 

elfogadása. 

 

Elnök: a munka- és költségvetés tervezete előzetesen kiküldésre került, amelyhez észrevétel 

nem érkezett. Hozzátette, hogy ez egy terv, amelyet az ismert körülmények miatt lehet, hogy 

módosítani szükséges, de alapvetően a működéshez rendelkezésre áll a forrás. A legnagyobb 

probléma az egyéb rendezvények megtartásához jelenleg csak csekély mértékű a 

rendelkezésre álló keret és nem ismertek az azokhoz kapcsolódó (ld. szállás, étkezés, utazási, 

stb.) várható költségek. 

 

A munkatervezethez kérdés, hozzászólás nem volt. 

 

Elnök: ezután a 2023. évi költségtervhez hozzátette többek között, hogy a jelenlegi gazdasági 

helyzet számos módosítást is előre vetíthet, majd felkérte a gazdasági vezetőt kiegészítésre.  

 

Gazdasági vezető: megerősítette, hogy ez valóban egy tervezet, amelynek az ismert helyzetre 

tekintettel módosítása várható, azt követően, hogy a 2023. évi központi költségvetést 

elfogadják, illetve annak alapján a BM az elemi költségvetését elkészíti.   

Hozzátette, hogy a tervezettnél már jelenleg is jóval magasabb költség várható többek között 

az üzemanyagok árának jelentős emelkedése miatt, valamint ezzel párhuzamosan a 

rendezvények megvalósításánál is figyelembe kell venni mind a szállás, mind az étkezés 

vélhetően jóval magasabb bekerülési költségét. Ehhez kell lényegesen magasabb tartalékot 

képezni, hogy év elején biztosított legyen a működésre a fedezet, amíg a következő évi 

támogatás meg nem érkezik. 
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Miakics G. FEB elnök: a költségtervhez nem tud többet ő sem hozzátenni, a kiegészítések 

egyértelműek, amely alapján javasolja annak elfogadását. 

 

A költségtervhez további kérdés, hozzászólás nem volt.  

 

3/2022 (12.08.) elnökségi határozat: 

 

Az elnökség a MTSZ 2023. évi munka- és költségvetési tervét (5 igen, 0 nem, 0 

tartózkodással) elfogadta 

 

 

Ehhez a napirendi ponthoz nem volt hozzászólás. 

 

3. napirendi pont: Egyebek  

 

Elnök: felkérte Huber András urat hozzászólásra. 

Huber A.: jelezte, hogy a Miniszterelnökség, a korábbi egyeztetések alkalmával is már 

jelezett problémákat lehetőségeik szerint továbbítják a Kormány felé. Egyetért a működés 

biztosításának lehető leghatékonyabb megoldásával, valamint ismertette Nyitrai Zsolt úr 

levelét a rezsicsökkentéssel kapcsolatban. 

 

Elnök: megköszönte a hozzászólást és a törekvéseink támogatását, amelyhez amennyiben 

szükséges, a kiegészítő információkat meg fogjuk adni. 

 

- Informatikai levelező rendszer módosításai:  

 

Gazdasági vezető: elmondta, az informatikai levelező rendszer módosításának okait, hogy a 

korábbi szolgáltató azt nem tudta tovább működtetni, így annak működtetésére másik 

szolgáltatót kértek fel. Az adatmigrálás miatt tudomása szerint olyan visszajelzés nem 

érkezett, hogy annak kapcsán bárki adatvesztést tapasztalt volna. A honlap továbbra is a 

korábbi szolgáltató által lesz működtetve. 

 

Elnök: kéri, hogy amennyiben a fentiekhez van kérdés, esetleges probléma, azt soron kívül 

jelezzék az iroda felé. 

 

- Adatszolgáltatás:  

 

Elnök: a munkához kapcsolódó adatszolgáltatás azért szükséges felvetni, mert azt jellemzően 

nem részünkre, hanem a támogatók részére kell megküldeni, ezért kéri a tagozatok vezetőit a 

határidők pontos betartását elősegíteni szíveskedjenek. 

 

A Tűzoltó Sport Egyesület felvételét kérte a Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Tűzoltó 

Szövetségbe, amely után szervezik a különböző látványos, szakmai, sportversenyeiket, 

amelyhez elsősorban szponzoroktól kérnek támogatást. (pl. Tűzoltó Mentő lépcsőfutó 

bajnokság nov. 20. SOTE) 

 

Kelemen alelnök úr: a pályázatokkal kapcsolatban elmondta, hogy a legutóbbi nemzetközi 

projekt egyeztetés során a MTSZ szervezésében a horvát tűzoltó szövetség elnöke látogatást 

tett Hende Csaba parlamenti alelnöknél. 

 

A covid alatt lelassult a képzők képzése a határon túliaknál, de már az idén volt lehetőség ezt 

is újból aktiválni, ami jövőre is folytatódni fog. 
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INTERREG Duna Regionális program keretében 6-7 országgal együtt nyújtanak be közös 

pályázatot a beavatkozás fejlesztésére, elsősorban képzőközpontok létesítése céljából. 

Távoktatás terén is sikereket tudtak elérni és bízik abban, hogy a köztestületté válás egy 

sokkal komolyabb és szakszerűbb megvalósítást tenne lehetővé. 

 

Hazai tűzvédelemhez hozzátette, hogy a lakosság 70%-hoz ér el a hivatásos, a további létszám 

elérhetősége csak a nem hivatásos tűzoltókkal megoldható ahhoz, hogy 10-15 percen belül 

történjen meg az első beavatkozás, ami még megmentett értéket és életet eredményezhet. 

Az lenne a cél, hogy a 10-15 percen belüli lefedettség elérje a 100%-ot, ami csak hivatásossal 

nem megoldható, ennek érdekében fontos az önkéntesek képzettsége és felszereltségének 

növelése.   

 

- CTIF témakör 

 

Kelemen alelnök: a CTIF témakörben is az látható, hogy a MTSZ szerepét erősíteni kell, az 

önkéntesség hatékonyabb képviselete érdekében. 

 

Elnök: néhány gondolattal kiegészítette a CTIF jelenlegi helyzetét, és az önkéntesség 

növelésének fontosságát olyan formában, hogy az költséghatékonyság szempontjából jelenne 

meg. 

 

Több hozzászólás, kérdés nem volt. 

 

Elnök: megköszönte az együttműködést az elnökségi ülést bezárta 12.00-kor és valamennyi 

résztvevőnek áldott ünnepet, boldog új évet kívánt. 

 

Kmf. 

 

 

 

 

 

 

 

 


